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Počelo je savetovanje „Zdravstvo u Srbiji – stari izazovi, nova rešenja“ 
 

 

 

Obaveštavamo Vas da je trаdiciоnаlnо Sаvеtоvаnjе„Zdravstvo u Srbiji – stari izazovi, nova rešenja“, које 
оrgаnizuје Коmоrа zdrаvstvеnih ustаnоvа Srbiје uz podržku Ministarstva zdravlja u okviru Drugog 
projekta razvoja zdravstva Srbije počelo danas I trajaće do 28. juna u Specijalnoj bolnici za bolesti 

metabolizma i bolesti štitaste žlezde „Čigota“. 
 



 
 

         

 

Svečanom otvaranju prisustvovalo je preko 300 gostiju, predavača, i učesnika- zaposlenih u 
zdravstvenim ustanovama. Skupu su uvodne reči uputili: sekretar KZUS Snežana Rašić Đorđević, 

pomoćnik ministra zdravlja Radica Pejčinović Bulajić, predstvnica Fonda za zdravstveno osiguranje 
Mirjana Uzunović Mako i vrhovni revizor Snežana Trnjaković DRI. 

 

 

 

 



 
 

 

Tokom prvog dana Savetovanja svoje prezentacije održaće : Radica Pejčinović Bulajić(Ministarstvo 
zdravlja), Slađana Đukić( Ministarstvo zdravlja), Tatjana Šipetić (direktorka Farmaceutske Komore), Simo 

Vukovic, Marina Topalovic, Biljana Trivic Ivanovic, Aleksandra Spasojević, Steva Pavlović (DRRZS), dr 
Bogdan Crnokrak( KBC „Bežanijska kosa“) 

 

Opširniji izveštaj sa prvog dana Savetovanja možete pročitati u sutrašnjem pres klipingu. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

Lončar: Država osim posla, plaća specijalizaciju i doktorske 

Lončar je rekao i da se razgovara o tome da se medicinski radnici uključe u projekat izgradnje povoljnih 
stanova, koji trenutno postoje za pripadnike snaga bezednosti, kako bi i njihovo stambeno pitanje bilo 
rešeno 

Najboljim diplomcima medicinskih fakulteta i srednjih medicinskih škola u Srbiji danas će biti uručeni 
ugovori o radu, a ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da će osim posla, država najboljim studentima 
plaćati i specijalizaciju i doktorske studije. 

On je za TV Pink podsetio da je ovo treći put da država najboljim đacima i studentima medicine uručuje 
ugovore o radu i dodao da država ispunjava obećanje koje je dala, a to je da će na svakih šest meseci 
nagraditi najbolju decu. 

Osim toga, Lončar je rekao i da se razgovara o tome da se medicinski radnici uključe u projekat izgradnje 
povoljnih stanova, koji trenutno postoje za pripadnike snaga bezednosti, kako bi i njihovo stambeno 
pitanje bilo rešeno. 

"Deca sa toliko odricanja završavaju medicinske fakultete, specijalizuju se, završavaju doktorske studije, 
a onda nastavljaju da se usavršavaju čitavog života. Deca su zaslužila ove ugovore, a mi moramo misliti o 
budućnosti, jer ko će da nas leči ako ljudi odlaze tamo gde su bolji uslovi", rekao je Lončar. 

Kaže da će posao danas dobiti više od 100 mladih lekara i dodao da je u poslednje tri akcije dodele 
ugovora o radu posao dobilo oko 300 njih. 



 
 

"Ne samo da su dobili posao već i specijalizaciju koja košta nekoliko desetina hiljada evra i doktorske 
studije o trošku države", naglasio je Lončar. 

Istakao je da će danas prvi put ugovore o radu dobiti medicinske sestre i tehničari, njih 158, a da će 
narednih dana takav ugovor dobiti još oko 240 srednjoškolaca. 

Lončar je rekao da će do kraja godine biti novog povećanja plata za medicinske radnike i ukazao da je 
maksimalno povećanje plata uvek dobijalo zdravstvo. 

Ministar je dodao i da je lekarima zakon dozvolio da osim u državnim ustanovama, prihod mogu da 
ostvaruju i u tri privatne ordinacije, kako bi, kaže, nadoknadili ono što se zarađuje u drugim evropskim 
zemljama. 

Ankete su pokazale, kaže Lončar, da plate nisu jedini i glavni faktor odlaska lekara iz zemlje, već da su to 
pre svega uslovi rada i mogućnost napredovanja, na čemu je, kako je istakao, država poslednjih godina 
naročito radili otvarajući nove bolnice, kliničke centre, kupovala najsavremeniju opremu... 

LONČAR APELOVAO NA GRAĐANE DA DAJU KRV 

Ministar zdravlja Srbije Zlatibor Lončar apelovao je danas na građane da se uključe u akciju davanja krvi i 
nekome spasu život, jer, podsetio je, neki pacijenti mogu da sačekaju operaciju, a ima ljudi koji nemaju 
vremena za čekanje. 

"Tu situaciju pratimo iz sata u sat, jer je jako osetljiva. Retko se dešava da odlažemo operacije, možda za 
dan ili dva, ne više, jer precizno raspoređujemo doze krvi", rekao je Lončar za TV Pink. 

Ministar ukazuje da davanje krvi spasava život i dodaje da ima pacijenata koji na operaciju mogu da 
sačekaju, dok pojedini ne mogu. 

"Davanje krvi nije politička stvar, to je životna stvar. Bez razvijene svesti o davanju krvi i donorstvu 
organa, koja postoji svuda u svetu, neće biti ni transplatacija. To je stvar koja zavisi od nas", rekao je 
Lončar. 

Kaže da su se juče prvi put privatne firme uključile u akciju davanja krvi, i rekao da su česti davaoci krvi 
navijači naših klubova koji dva ili tri puta godišnje organizuju takve akcije. 

"To su nam ozbiljni resursi", rekao je Lončar. 

Govoreći o transplataciji organa, kaže da u Srbiji na organ čeka oko 1.000 pacijenata, koji, ističe, neće 
preživeti ako nema darodavaca. 

"I da postanemo najbogatija država, to nam ne znači ništa ako nemamo organe, jer svaka zemlja ima 
organe samo za svoje građane, ne možete da dođete na tu listu", rekao je Lončar. 

Upitan o razvoju zdravstvenog turizma u Srbiji, Lončar je kazao da je to veliki potencijal zemlje i dodao 
da postoji velika zainteresovanost građana iz inostranstva za plastične operacije i ostale intervencije u 
našim klinikama i za rehabilitaciju u našim banjama. 



 
 

"Mi smo prisutni na svim većim sajmovima, u Londonu, Berlinu, Moskvi... Ogromno je interesovanje za 
naše klinike, uradili smo akreditacije pojedinim privatnim klinikama, stali smo iza njih jer imaju kvalitet i 
za koje možemo da garantujemo", rekao je ministar. 

Kaže da su trenutno u Srbiji tri najuglednija nemačka novinara koji će promovisati zdravstveni turizam u 
Srbiji. 

 

 

Šta može da zadrži lekare i medicinske sestre u Srbiji 

Ugovore o radu danas će dobiti 100 najboljih diplomaca medicinskih fakulteta u Srbiji, i 158 najboljih 
učenika srednjih medicinskih škola. 

Dr Dalila Šačić je diplomirala 2015. godine. Naredne godine je započela volontersku specijalizaciju iz 
interne medicine. Upisala je i doktorske akademske studije iz molekularne medicine. 

Prošle godine započela je radni odnos na odrećeno u Kliničkom centru Srbije, a danas prima ugovor na 
neodređeno. Radiće na kardiologiji. 

"Kardiologiju najviše volim, od detinjstva se, uz mog oca koji je bio kardiolog, srce vuklo ka tome", kaže 
Dalila Šačić. 



 
 

Iako je imala ponudu da doktorske studije nastavi u Nemačkoj, ostala je u Srbiji. 

"Odlučila sam da ostanem jer sam ovde počela doktorske studije i specijalizaciju. Nemam ništa protiv 
usavršavanja u inostranstvu, ali sam želela da radim u Kliničkom centru", istakla je dr Šačić koja se nada 
da će jednog dana biti profesor na Medicinskom fakultetu. 

Direktor KCS-a prof. dr Milika Ašanin naveo je da su gledali da ispune želje lekara, ali i potrebe 
zdravstvenih ustanova. Od 2018. je, ističe, ukupno primljeno 220 lekara. 

"Imamo dssta povoljnu situaciju, popunili smo prazan prostoru anesteziologiji i radiologiji, popunjavamo 
ostale oblasti", rekao je dr Ašanin. 

Ističe da država radi na svim rpedsulovima kako bi obezbedila ostanak lekara i medicinskog osoblja. 
Veliki su radovi u celom Kliničkom centru, Urgentnom centru, stiže dobra oprema, imaju šansu da 
naprave akademsku karijeru, navodi dr Ašanin. 

"Žele da ostanu ovde i mi se borimo da napravimo dobar podmladak, dobru smenu generacija i da nas 
naslede najbolji", zaključioje direktor Kliničkog centra Srbije dr Milika Ašanin. 

U 12 časova u Palati "Srbija" ugovore o radu će uručiti predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

 

 

Tri deteta nekima nije mnogo 

Od otvaranja 2015. godine, u bolnici u Pasjanu, najvećem srpskom selu u Kosovskom Pomoravlju, 
rođeno je 413 beba a od početka ove godine 68. Koliko je ta bolnica važna za Srbe na Kosmetu, govori i 
podatak da se tamo leči oko 30.000 pacijenata. 



 
 

Kamera je zabeležila prvi obrok novog člana porodice Bogdanović, najmlađeg stanovnika Kosovskog 
Pomoravlja. Rođena je sa tri kilograma i trista grama, u porodilištu Opšte bolnice u Pasjanu. 

Majka Marija Bogdanović kaže da joj je to treća beba i da je sve dobro prošlo. 

Na pitanje kako to da se sve više mladih u tom kraju odlučuje za treće dete, Marija kaže da tri deteta nije 
mnogo. 

Od 2015. godine, kada je otvorena bolnica, rođeno je 413 beba. 

"Na Kosovu i Metohiji jedino u Kosovskom Pomoravlju u 2018. zabeležen je skok porođaja u odnosu na 
2017. Naše porodilje i bračni parovi ne moraju ići put Vranja ili Kosovske Mitrovice, ovde mogu dobiti 
sve što im je potrebno", ističe glavnih tehničar Sreten Trajković. 

Na odeljenju ima oko dvadeset kreveta, kaže ginekolog dr Marina Jovanović. Ukazuje da imaju i 
operacionu salu gde se porođaj može završiti carskim rezom. 

Imaju sve uslove, najsavremeniju opremu, koju je obezbedila Srbija. Nedostaje jedino aparat za 
ispitivanje sluha kod beba. Anesteziolog dr Ivan Jošanović ističe da su dobili iste aparate poput onih u 
centralnoj Srbiji. 

Prvo je otvoreno porodilište, sa operacionom salom, zatim odeljenje pedijatrije, a nedavno i Interno 
odeljenje. 

"Uslovi su odlični, imamo dobre aparate, dovoljno lekova za sada, nadamo se da ćemo da nastavimo da 
radimo tim tempom", navodi načelnik Internog odeljenja dr Zoran Mihajlović, 

Više je srpskih sela u Kosovskom pomoravlju, u svima postoje ambulante, a u većim, poput Šilova i 
Raniluga rade 24 sata.  

Funkcioniše i služba kućnog lečenja, patronažna, za transfuziju, imaju opremljena vozila hitne pomoći. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Život palijativnih pacijenata lakši uz "Belhospis" 

Humanitarna organizacija "Belhospis" više od decenije brine o najtežim onkološkim bolesnicima. 
Finansiraju se isključivo iz dobrotvornih priloga i akcija. Pre godinu dana započeti radovi na prvom 
hospisu u Srbiji bliže se kraju. 

Slavka Todorović boluje od karcinoma. Kako bi lakše podnela terapije, u Belhospis centru pravi nakit, 
peva i druži se. 

"Ja dolazim stalno u centar, meni tako prija ovde, ovde sam kao da sam u raju, ovo je zemaljski raj", kaže 
Slavka.  

Zahvaljujući toj organizaciji, Slavki, kao i drugim palijativnim pacijentima, život je mnogo lakši – uz 
pomoć lekara, socijalnih radnika i volontera. 

"U periodu od šest meseci uspeli smo takođe i da zbrinemo i pružimo negu preko 60 naših korisnika 
pacijenata i preko 120 članova porodica koji su dobili psiho socijalnu podršku", ističe Vera Madžgalj, 
direktorka "Belhospis" centra. 

"Danas vidimo šta je moguće kada ima resursa, kad ima saradnje i iskrenih napora da pomažemo ljudima 
u najtežim trenucima života", navodi Denis Kif, ambasador Velike Britanije u Srbiji. 

Svake godine oko 20.000 ljudi u Srbiji umre od raka, a samo u Beogradu 6.000. Prema zvaničnim 
podacima, tek trećina poslednje dane provede u bolnici.  



 
 

"Oni ne smeju biti diskriminisani zbog toga je jako važno otvaranje ovog prvog centra koji nije dovoljan, 
ali za početak treba da motivišemo da se ide dalje", kaže Brankica Janković, poverenica za zaštitu 
ravnopravnosti. 

"Verujem da ćemo nastaviti dalje da će ovo samo biti primer dobre prakse kako treba da radimo i kako 
treba da funkcionišemo", ističe Zoran Đorđević, ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna 
pitanja. 

Belhospis je osnovan u Beogradu pre 15 godina kao prvi centar za palijativno zbrinjavanje i medicinu. 

 

 

Apel zdravstveno sposobnim da daju krv 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Berislav Vekić apelovao je danas na sve zdravstveno sposobne 
sugrađane da daju krv i podsetio da se tokom leta javlja potreba za većim količinama krvi. 

Vekić je za Tanjug rekao da se 10 društveno odgovornih kompanija već odazvalo na poziv Ministarstva 
da se pridruži akciji i njihovi zaposleni će krv dati u narednih 20 dana. 

"Naš zadatak je da obezbedimo adekavatne količine krvi za hitne slucajeve, za zbirnjavanje građana i 
nesmetano odvijanje operativnih, a to podrazumeva da se obezbedi između 300 i 350 jedinica krvi", 
rekao je Vekić. 



 
 

Prema njegovim rečima, nakon apela Ministarstva i uključivajna poznatih javnih ličnost u akciju rezultati 
su daleko bolji. 

Prema Vekićevim rečima, nakon obavljenih pregleda broj onih koji žele da daju krv se smanji za 10 odsto. 

Inače, u centralnom regionu, koji podrazumeva Beograd i 12 zdravstvenih centara dnevno se obezbedi, 
dobrovolnim davalaštvom do 350 jedinica krvi, što pokriva polovinu dnevnih potreba na nivo u čitave 
Srbije. 

 

SKANDAL U PORODILIŠTU: Smenili vrhunskog stručnjaka i postavili brata bivše sekretarke iz DS! 

Vrhunski stručnjak i dobitnik mnogih domaćih i međunarodnih priznanja prof. dr Tihomir Vejnović, 
doskorašnji upravnik porodilišta „Betanija“ u Novom Sadu, smenjen je s te funkcije pre nedelju dana da 
bi njegovo mesto zauzeo dr Đorđe Ilić, rođeni brat bivše pokrajinske sekretarke za zdravstvo Vesne 
Kopitović iz Demokratske stranke i školski drug sadašnjeg sekretara Zorana Gojkovića. 

Najugledniji građanin 

Prof. dr Vejnović je na čelu „Betanije“ bio od jula 2016. godine, u dva navrata bio je kandidat za dekana 
Medicinskog fakulteta u Novom Sadu, a dobitnik je Februarske nagrade za 2017. godinu, koju grad Novi 
Sad dodeljuje najuglednijim građanima. 

- Iza smene profesora Vejvnovića stoji niko drugi do pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković, 
koji je školski drug dr Đorđa Ilića. Inače, Đorđe Ilić je rođeni brat Vesne Kopitović, koja je bila pokrajinska 
sekretarka za zdravstvo od 2012. do 2016. godine. Sa sestrom je Ilić 2011. godine osnovao ordinaciju za 
ginekologiju i akušerstvo „Ordinacija dr Ilić“, koju su registrovali na ime dr Vojislava Milatovića. Dok je 



 
 

Vesna Kopitović bila pokrajinska sekretarka, njen suprug Aleksandar je, sa grupom lekara, osnovao 
ordinaciju „Ferona“, u kojoj danas i sama Kopitovićeva radi - kaže izvor Kurira i dodaje da Kopitovićeva 
radi i sa svojim bratom u „Ordinaciji dr Ilić“. 

Naš sagovornik ističe da je ordinacija „Ferona“ jedna od ukupno četiri privatne klinike u Novom Sadu 
koja je dobila dozvolu da se bavi vantelesnom oplodnjom o trošku države. 

- Nije teško zaključiti da je sa funkcije koju je obavljala imala direktan uticaj na broj postupaka VTO 
koji će se obaviti u toj klinici na račun državnog budžeta. Nije ni etički da u isto vreme kada si sekretar 
za zdravstvo radiš ne samo u „Ordinaciji dr Ilić“ sa rođenim bratom već i u ordinaciji „Ferona“, čiji je 
suvlasnik tvoj muž, a koju si ovlastila da se bavi VTO o trošku države. I posle svega toga, njen brat dr 
Đorđe Ilić sada postaje upravnik porodilišta „Betanija“ u KCV, a bez ikakvog razloga se smenjuje 
ugledni lekar Vejnović - ističe sagovornik Kurira i dodaje da „pokrajinski sekretar postavlja direktora 
KCV, a ovaj opet postavlja upravnike klinika“ 

Ne zna za razlog 

Da Vesna Kopitović radi u dve privatne ginekološke ordinacije „Ferona“ i „Ordinacija dr Ilić“, jasno je čim 
se uđe na portale tih klinika na kojima su istaknute njene fotografije, dok njen brat i sadašnji upravnik 
„Betanije“dr Đorđe Ilić radi u „Ordinaciji dr Ilić“. 

Smenjeni upravnik „Betanije“ prof. dr Tihomir Vejnović za Kurir kaže da je postupio po odluci uprave 
KCV. 

- Ne ulazim u razloge, samo ću i dalje po savesti ispunjavati svoje obaveze - kratko je rekao Vejnović. 
Pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković nije odgovarao na pozive novinara Kurira, niti je 
odgovorio na SMS sa pitanjima da li on stoji iza smene Vejnovića i postavljenja dr Ilića za upravnika 
„Betanije“.  

Klinički centar Vojvodine 

SMENILI GA DA MU OLAKŠAJU 

U Kliničkom centru Vojvodine, čije rukovodstvo razrešava i postavlja upravnike klinika, kažu za Kurir da je 
prof. dr Tihomir Vejnović naš vrhunski stručnjak i laureat mnogobrojnih domaćih i međunarodnih 
priznanja. 

- Ali povećani zahtevi u rukovođenju klinikom iziskuju mnogo veći angažman nego što mu je obim posla 
u praktičnom radu dozvoljavao. Ovom odlukom medicinska struka nije ništa izgubila, već se ovakvom 
stručnjaku omogućava da se posveti profesionalnom planu na kom je najbolji - naveli su u toj 
zdravstvenoj instituciji. 

Tajna 

„ORDINACIJA DR ILIĆ“ KRIJE ZARADU 



 
 

Prema podacima iz APR, „Ordinacija dr Ilić“ osnovana je 2011. godine, i to kao preduzetnička radnja 
Vojislava Milatovića. Interesantno je da ova ordinacija u poslednje četiri godine APR nije dostavila 
nijedan finansijski izveštaj, pa je nemoguće utvrditi koliku zaradu ostvaruje na godišnjem nivou. 

Snašli se 

„FERONA“ SE BOGATI NA RAČUN DRŽAVE 

Beogradski listovi pisali su da je u klinici „Ferona“ 2017. godine urađeno 1.168 postupaka vantelesne 
oplodnje, od čega je dve trećine finansirao RFZO. Ako se uzme u obzir da postupak VTO košta između 
2.000 i 5.000 evra, jasno je koliko se novca u 2017. godini slilo u kasu „Ferone“, čiji je jedan od suvlasnika 
Aleksandar Kopitović, suprug Vesne Kopitović, koja i sama radi u toj ordinaciji. 
Ordinacija „Ferona“ u APR je registrovana 2013. i ima šest suvlasnika, među kojima je i dr Aleksandar 
Kopitović, suprug Vesne Kopitović, koji ima 32 odsto vlasništva, samo jedan procenat manje od 
Miroslava Radulovića, koji ima najveći udeo od 33 odsto. Finansijski izveštaj „Ferone“ za 2018. u APR ne 
postoji, dok u izveštaju za 2017. godinu piše da je ta ginekološka ordinacija ostvarila neto dobitak od 6,4 
miliona dinara, dok je godinu dana ranije uknjižila neto gubitak od 14,5 miliona dinara. 
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